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Alvin Yip has been a faculty member and researcher across the fields of 
Public space and City design, Exhibition and Curatorship, the Creative 
Industry and the Pearl River Delta. Now committed to design for societal 
change, he is currently a board member of the Hong Kong Federation of 
Design Associations, the Hong Kong Ambassadors of Design, the Hong Kong 
Architecture Centre, Fashion Farm Foundation, a committee member of 
PMQ,  Hong Kong Art Museums, the Urban Renewal Authority and the 
China Architecture Award amongst others. He has served as Curator and 
Vice-commissioner for Hong Kong in the Venice Biennale. He received his 
professional degree from AA London. He was the winner of the Hong Kong 
Institute of Architects Award, the Rome Scholar, the Ten Outstanding Young 
Persons Award and a Commendation for Community Service on the Hong 
Kong Honours List.  

 

葉長安為香港理工大學賽馬會社會創新設計院（JCDISI）總監。他

從事公共空間、設計、文化創意產業與珠三角都會化的項目和教

學，並主持設計學院競賽及展示研究室（RICE）。他亦出任多項

公職，委員會，和大型文化創意活動籌劃，例如港深雙城雙年展

和威尼斯雙年展。近年策動 DETOUR、城市越位、灣仔視集、著

跡、潛力量、六百尺等文化實驗與實踐，和社會創新節。他於倫

敦建築聯盟(AA)畢業，於 2004 年不列顛學院授予羅馬學人、2007

年獲香港建築師學會境外建築獎、2010 年獲香港政府行政長官社

會服務獎狀、2011 年獲香港十大傑出青年。 


